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z dnia 08.11.2022, spotkanie stacjonarne, SP nr 13

Lista obecności - członkowie RO nr 13:

1. Maciej Stawiski - przewodniczący

2. Anna Lamers - zastępczyni przewodniczącego

3. Katarzyna Krynicka-Szroeder - sekretarz

4. Maria Pekasiewicz

5. Łukasz Broniszewski

6. Agata Malchrowicz

7. Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko

8. Aldona Mackiewicz

Obecni 2 mieszkańcy

1. Akceptacja protokołu z dnia 25.10.2022.
Przyjęty przez aklamację
2. Harmonogram spotkania:
- spotkanie w sprawie SUMPu (Plan Zrównoważonej Mobilności Miejskiej), 
-rower cargo,
- Forum Rad Okręgów,
- konsultacje "Plan na plan",
- konsultacje w sprawie Dostosowania Miasta do zmian klimatu,
- Budżet Obywatelski - lokalizacja słupków do zaopiniowania (projekt M. Iwaniszewskiego - prośba o 
głos i opiniowanie na kolejnej RO),
- monitoring na ul. Fałata,
- sprzedaż działki gminnej przy Szosie Bydgoskiej przy Zieleńcu,
- sprzedaż nieruchomości na ul. Rybaki,
- Spuszczanie solanki do Wisły przez kompleks Tadeusza Rydzyka.
Głosowanie nr 1 akceptacja harmonogramu spotkania: 8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się
3. Spotkanie warsztatowe w ramach UMP - Plan Zrównoważonej Mobilności Miejskiej. Plan ma 
obejmować komunikację w całym regionie. Odbędzie się cykl konsultacji, który organizuje firma 
zewnętrzna. Miasto prosi o wydelegowanie z RO członków do udziału w badaniach focusowych. Z 
naszej RO informację i prośbę o udział w badaniach otrzymał już Łukasz Broniszewski, ale jako 
przedstawiciel organizacji NGO w regionie. Firma organizująca badania prosi o udział w badaniach 4-5 
osóbz każdej RO. Nie wiadomo, czy jest to ilość osób z każdej RO, która ma łącznie wziąć udział w 
badaniach, czy ilość osób z każdej RO, która ma wziąć udział w każdym spotkaniu. Dokument, który 
ma zostać wypracowany jest wymagany przy niektórych dotacjach z funduszy unijnych.
Z RO nr 13 do udziału w badaniach zgłaszają się: Łukasz Broniszewski, Aleksandra Kasiorkiewicz- 
Demko, Agata Malchrowicz.
4. Rowery cargo do społecznego współdzielenia - opis stanu akcji na dzień dzisiejszy. 15-30 listopad 
rowery fizycznie pojawią się do odbioru. Czekają jeszcze na wdrożenie wytyczne od Europejskiej 
Federacji Cyklistów. Wybór typu roweru - więcej głosów otrzymał dwukołowy niski.
O. Kasiorkiewicz-Demko - na jak długo je dostaniemy? Czy mają jakiś system zabezpieczeń? Czy 
rowery są ubezpieczone?



M. Stawiski - celem akcji pilotażowej jest też zebranie opinii użytkowników o stanie dostosowania 
infrastruktury. Po każdym użyciu użytkownik proszony będzie o wypełnienie ankiety. Do rowerów 
dołączony jest opis techniczny, są też zapezpieczenia. Konieczne jest przeczytanie umowy przed jej 
podpisaniem. Umowy podpisywane będą z każdym użytkownikiem.
Osoby zainteresowane podpisaniem umowy i testowaniem wynajmu rowerów cargo: Anna Lamers, 
Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko, Agata Malchrowicz, Łukasz Broniszewski.
W przyszłości może być więcej osób. W przyszłości RO umieści na swoim FB informację o akcji 
pilotażowej i możliwości zgłoszenia się mieszkańców. Wcześnniej jednak konieczne jest znalezienie 
miejsca do przechowywania roweru na terenie Okręgu. Po pewnym czasie użytkowania roweru 
możliwa jest też zmiana typu użytkowanego roweru cargo. Potrzebny jest szablon raportu 
użytkownika i wypełnianej ankiety. Miasto przygotowuje te dokumenty.
W temacie - konieczny jest powrót RO do idei spaceru ze Stowarzyszeniem Rowerowy Toruń. A. 
Kasiorkiewicz-Demko deklaracja podjęcia kontaktu ze Stowarzyszeniem w sprawie ustalenia nowego 
terminu spaceru.
5. Monitoring na ul. Fałata - założenie monitoringu było wnioskiem budżetowym z zeszłego roku. 
Miasto ma problem ze znalezieniem firmy, która wykona usługę w cenie założonej przez Prezydenta.
6. A. Malchrowicz - pojawiły się pogłoski o koncepcji wycięcia wszystkich drzew w skrajni ul. 
Bydgoskiej. Naszą RO czeka zaległa wizja lokalna realizacji remontu ul. Bydgoskiej. Konieczne jest 
wydanie zaleceń naszej RO na kolejny etap realizacji remontu - wymiany nawierzchni ul. Bydgoskiej i 
zmieny układu pozostałych skrzyżowań. Obecnie prace remontowe prowadzone są bez aktualizacji 
projektu zgodnie z uwagami zgłaszanymi na konsultacjach społecznych i także zgodnie z opinią 
przekazaną Miastu przez RO nr 13.
K. Krynicka-Szroeder - propozycja zorganizowania kolejnego spotkania RO, 22 listopada, w formie 
naszej wizji lokalnej remontu ul. Bydgoskiej. Opieramy się wstępnie na koncepcji T. Wiezego, która, 
choć formalnie przez Miasto nie przyjęta, zdaje się być częściowo realizowana. Czyli kolejne spotkanie 
RO wyglądać będzie następująco: godzinne spotkanie w SP 13 na przeprowadzenie głosowań nad 
sprawami bieżącymi i następnie wizja lokalna ul. Bydgoskiej.
7. Koncepcja Forum Rad Okręgów - wczoraj odbyła się konferencja prasowa ogłaszająca zawiązanie 
inicjatywy. Forum otrzymało adres e-mailowy  Będą z niego wysyłane zaproszenia na 
posiedzenia. Pierwsze posiedzenie planowane na 9 grudnia.

fro@gmail.com

Ł.Broniszewski - z naszej strony niech delegatką będzie kobieta. Do tej pory inicjatywę reprezentują 
tylko mężczyźni.
8. Projekt słupków realizowany w ramach Budżetu Obywatelskiego. Głos zdalny M. Iwaniszewskiego. 
RO zaopiniuje projekt na kolejnej, wyjściowej RO, przy okazji wizji lokalnej na ul. Bydgoskiej.
9. Konsultacje "Plan na plan" (Jak powinnym być konsultowane miejscowe plany zagospodarowania 
przestrzennego).
Ł. Broniszewski - były zgłaszane opinie mieszkanek/mieszkańców i organizacji toruńskich, odbyły się 
konsultacje w CKK Jordanki. Na spotkanie konsultacyjne przybyło ok. 70 osób. Miasto było 
nieprzygotowane do tak licznego udziału mieszkańców. Dobrym rozwiązaniem jest zebranie grupy 
osób, przygotowanie propozycji zmian w regulacjach lokalnych, dotyczących tego, jak przeprowadzać 
konsultacje w planowaniu przestrzennym. Stwórzmy grupę, niech odbędą się 2-3 spotkania, 
wypracujmy, spiszmy propozycje. Mamy czas do 30 listopada na złożenie takiej opinii. Czy coś takiego 
chcemy animować jako RP? A. Lamers już się do grupy zgłasza. Potrzebny jest wspólny udział kilku RO 
razem, wybranych osób z różnych RO i organizacji społecznych. Pytanie czy inne RO zdążą to 
zaopiniować. Propozycja takiego spotkania w Stabilo w środę, 16-go o 16:30.
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